

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, leaves Ottawa Sunday, March 2, for London, where he will attend the opening stages of the Commonwealth Ministerial Meeting on Food Production and Rural Development.

The meeting, which arose from discussions among Commonwealth delegations at the World Food Conference in Rome last year, will be held under the auspices of the Commonwealth Secretariat in London from March 4-12. Agriculture ministers from developing countries and ministers responsible for overseas development from developed countries have been invited to attend. They will discuss aspects of food production and storage and the constraints on current aid policies, and examine the problems of and possibilities for co-operation in the field of rural development and food production in developing countries. Information derived as a result should help to guide the evolution of Canadian development assistance policy in those sectors.

Also attending as advisors will be representatives of the Departments of Agriculture, Environment, External Affairs and Finance, as well as the Canadian International Development Agency and the International Development Research Centre.

*

*

*

Le 2 mars, le secrétaire d'État aux Affaires extérieures, M. Allan J. MacEachen, se rendra à Londres pour assister à l'ouverture de la réunion ministérielle du Commonwealth sur la production alimentaire et l'aménagement rural.

Issue des discussions entre les pays membres du Commonwealth qui ont participé à la Conférence mondiale de l'alimentation à Rome l'an dernier, la réunion se tiendra du 4 au 12 mars sous les auspices du Secrétariat du Commonwealth. Les ministres de l'agriculture des pays en voie de développement et les ministres chargés du développement outre-mer dans les pays industrialisés ont été invités à y assister. Les participants discuteront des aspects techniques inhérents à la production et à l'entreposage des denrées et des contraintes auxquelles sont soumises les politiques d'aide actuelles. Ils se pencheront sur les problèmes et les perspectives en matière de coopération dans les domaines de l'aménagement rural et de la production alimentaire dans les pays en voie de développement. L'information ainsi recueillie devrait servir à orienter l'évolution de la politique canadienne d'aide au développement dans ces secteurs.

Participeront également à la réunion à titre de conseillers, des représentants des ministères de l'Agriculture, de l'Environnement, des Affaires extérieures et des Finances, ainsi que de l'Agence canadienne de développement international et du Centre de recherches pour le développement international.